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Beretning for Vedersø Klit Grundejerforening 
Vedr. året 1. maj 2023 til 30. april 2024 

Generalforsamling fredag den. 26. juli 2024 kl. 18.00 i restaurant Litus på det 

gamle badehotel. 

Året har været præget af både nye samt en fortsættelse af tidligere opgaver.                   

De samlede opgaver ser sådan ud i overskrifter: 

• Fortsættelse af ansøgning til en tilføjelse af nuværende lokalplan 

• Cykelsti Vedersø Klit til Sidselbjerg 

• Adgangssti til stranden. 

• Henvendelse til Trygfonden og RKSK ift. synliggørelse af baderegler 

• Status på branddasker 

• Nedlæggelse af busrute 270 

• Affaldsområdet på Havvej ift. Molokker 

• Bæredygtighed og naturnationalpark  

• Arrangementer – Sct. Hans – pinse – Mortens aften mm 

Organisatorisk 

Afholdt 4 bestyrelsesmøder – referater er sendt ud og findes på vores hjemmeside.  

Karen Kiærskou fra bestyrelsen har haft møder med de 2 feriehusbureauer samt 

campingpladsen vedr. mulige arrangementer i vores område. 

Undertegnede har været i dialog med RKSK vedr. cykelstien. 

Jesper Larsen og undertegnede har haft møde med RKSK ift. lokalplan. 

På generalforsamlingen sidste år blev Niels Biskjær valgt som nyt bestyrelsesmedlem. 

Vi har løbende en proces med at få vores forenings system holdt ved lige. Det er et 

arbejde, vi fortsat skal arbejde med, for at få det fulde udbytte af systemet.  

Specielt når der handles huse, skal vi være opmærksomme på at få de nye mailadresser 

ind.  

Det er vigtigt, at vi altid har jeres korrekte mailadresser, da det er vores redskab, når vi 

kommunikerer med jer. Husk derfor, at hvis I får ny mailadresse at underrette os om det. 

Vi vil fremadrettet fortsætte med at informere via nyhedsmail/referater og på vores 

hjemmeside. 
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Diverse opfølgninger bl.a. fra seneste GF:  

 

• Status på ansøgning vedr. tilføjelse af nuværende lokalplan 

 

o Jesper Larsen og undertegnede har været til møde hos RKSK. De var umiddelbart 

positive om vores ønske. Vi skulle lave et udkast til en ansøgning, som efter en 

enkelt tilretning blev accepteret.                                                                                              

I starten af juni har alle modtaget et skriv fra RKSK om dette i deres e-Boks. Der 

har været en høringsfrist på 3 uger, hvor alle har haft mulighed for at komme med 

kommentarer til dette. Vi afventer nu næste skridt fra RKSK. Vi har både på vores 

møde og i vores ansøgning gjort meget ud af at præcisere følgende: 

o Bebyggelsen til beboelse max 120 M2 

o Skure max. 20 M2 

o Samme krav til materialer osv. 

o Altså at fastholde Vedersø Klits udseende  

 

• Cykelsti Vedersø Klit til Sidselbjerg 

 

o Som skrevet i vores referat d. 25. september, må vi erkende at RKSK og 

Grundejerforeningen ikke blev enige om en løsning. Deres budgetplan for de 

næste 4 år er brugt. Der er brugt megen tid og energi fra bestyrelsens side, 

men vi må bare konkludere at det pt. Ikke bliver til noget. 

 

• Adgangsti til stranden. 

 

o Vores sæson med adgangsstien til stranden sluttede med en nedtagning d. 

28. oktober 2023 og startede igen d. 23. marts 2024 hvor stien blev etableret 

igen. Der plejer at være god opbakning til disse aktiviteter, hvor vi har nogle 

hyggelige timer sammen.                                                                                               

I lighed med tidligere år, sponserede Klitferie og feriepartner Vedersø Klit 

sandwich og drikkevarer til alle som hjælper til. 

Stor tak til jeg alle der deltog og stor tak til de 2 bureauer.  

o Vi forventer en nedtagning omkring uge 43. Der vil komme nærmere 

information om det senere. 

o Vi har både i året 2023/2024 og 2024/2025 fået kr. 5.000 fra Vester Husby 

Grundejerforening, som et tilskud til stien, idet de også har stor glæde af 

den.  

o Poul Bank har som de tidligere sæsoner stået for fejning af stien – tak for din 

indsats Poul. 
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• Henvendelse til Trygfonden og RKSK ift. synliggørelse af baderegler. 

 

o Det blev på GF sidste år besluttet, at vi skulle henvende os til Trygfonden og 

RKSK vedr. bedre synlighed af baderegler. 

o Trygfonden har svaret os, at det er kommunens opgave at synliggøre 

badereglerne. 

o RKSK mener, at de i forvejen oplyser meget om badereglerne. Der er skilte  

på alle affaldscontainere samt redningsposter langs hele kysten. 

 

• Branddaskere  

 

o Vi blev ligeledes sidste år bedt om at undersøge muligheden for fælles 

indkøb af branddaskere. Vi har haft en dialog med en grundejer, som måske 

kunne producere dem på hans maskinfabrik. Han har undersøgt muligheden 

for at producere en branddasker i rustfrit stål. Det har ikke muligt. Vi er åbne 

for forslag og idéer til hvem vi kan tage fat i. 

 

• Nedlæggelse af busrute 

 

o Vi har sendt en indsigelse til Midt trafik vedr. rute 270, hvor vi har støttet op 

om indsigelse sendt fra en grundejer i Vedersø Klit. Det samme har vi gjort 

sammen med feriehusbureauerne og Ulfborg turistforening. 

 

• Affaldsområdet på Havvej ift. Molokker 

 

o Det er kun muligt at komme af med glasaffald ved den gamle affaldsstation 

på Havvej. RKSK har sat et skilt op ved starten af Havvej som kun henviser 

til glasaffald. Niels Biskjær har igen rykket RKSK for hvornår de fjerner de 

Molokker som der ikke kan benyttes. Svaret er at de bliver fjernet løbende. 

 

• Bæredygtighed og naturnationalpark. 

 

o Vi har løbende sendt jer information på disse emner. 

o Som repræsentant for de 5 grundejerforeninger i området er valgt Helle 

Præsius Busk fra Helmklit Grundejerforening 
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• Sankt Hans – pinsearrangement – Mortens aften osv. 

 

o Vi sender løbende informationer om arrangementer fra henholdsvis 

restaurant Litus samt Vedersø Strand Camping. De gør begge et stort 

arbejde for at lave nogle spændende arrangementer til glæde og gavn for os 

alle. Vi kan kun opfordre til, at vi støtter op om de arrangementer og tiltag de 

laver, så vi har et levende Vedersø Klit. 

 

Afslutning. 

Vi har i løbet af året haft henvendelser omkring udhuse, som ikke stemmer overens med 

lokalplanen. Vi har dels gjort opmærksom på, hvad lokalplanen tilsigter, og har sendt info 

ud på, hvordan vi vil takle sådanne henvendelser.  

Vi har også fået flere henvendelser på, at man skal huske at få klippet læbælter / hække 

ud til vejene. Større køretøjer har svært ved at komme forbi flere steder. Så en opfordring 

herfra skal lyde, at man får det gjort.  

Tak til medlemmerne for løbende input, henvendelser til gavn og interesse for vores 

område.  

Afslutningsvis vil jeg takke bestyrelsen for jeres indsats og et altid godt og konstruktivt 

samarbejde.  

. 


